
                      
REPUBLIKA HRVATSKA 
SPLITSKO-DALMATINSKA ŽUPANIJA 
OPĆINA BOL 
 
 
 
Na temelju članka 87. Poslovnika Općinskog vijeća Općine Bol (“Službeni glasnik” 
Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19), Svjetlana Baković kao osoba imenovana od 
predsjednice vijeća, predlaže ovaj zapisnik sa 3/2023 sjednice općinskog Vijeća održane 
dana 25. srpnja 2023. godine, sa početkom u 18.30 sati, u uredu Općine Bol. 
 
Nazočni: Nataša Paleka Jakšić (predsjednica općinskog vijeća), Zdravko Bartulović (prvi 
potpredsjednik općinskog vijeća), Tonči Buljan, Lea Marinković, Ivan Cvitović, Irena 
Eterović,  Tihomir Marinković, Ante Selak (drugi potpredsjednik općinskog vijeća). 
 
Izočni: Jakov Okmažić. 
 
Ostali nazočni: Katarina Marčić - načelnica Općine Bol, Stipe Karmelić - pročelnik 
Jedinstvenog upravnog odjela Općine Bol, Svjetlana Baković dipl. iur.- zapisničar, Siniša 
Soljačić - direktor KJP Grabov rat d.o.o., Joško Egekher- predstavnik medija.  
 
A) Utvrđuje se kvorum, prisutno je 8 vijećnika. 
 
B) Dnevni red, predložen u materijalima, je prihvaćen JEDNOGLASNO, te glasi:  
1. Rasprava i donošenje odluke o dodjeli javnih priznanja općine Bol za 2023. godinu  
2. Rasprava i donošenje odluke o ukidanju prava građenja Vatrogasnog doma na čest. zemlj. 
574/3 k.o. Bol. 
3. Rasprava i donošenje odluke o neprihvaćanju prava prvokupa stana gospodina Kisha. 
4. Rasprava i donošenje odluke o postavljanju spomenika u povodu 100- godišnjice 
organiziranog turizma na Bolu. 
- Mišljenje prof. Dalibora Stošića 
- Skica spomenika 
5. Rasprava i donošenje odluke o izmjeni koeficijenta za plaću administrativnog tajnika 
(djelatnica na novoj katastarskoj izmjeri) 
6. Rasprava i donošenje zaključka po molbi Župe Sv. Ivana Krstitelja Bol za financijsku 
pomoć za sanaciju krovišta na Župnoj crkvi. 
- Molba bolskog župnika 
- Rekapitulacija troškova 
7. Rasprava i donošenje zaključka o financiranju uređenja Osnovne škole Bol. 
- Dopis Ive Baković, člana vijeća roditelja. 
8. Rasprava o prijedlogu osnivanja Europskog centra čitanja (gost: gosp. Nediljko Matić koji 
će obrazložiti prijedlog) 
- Zahtjev za promjenu GUP-a 
- Idejno rješenje centra 
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ZATVORENI DIO SJEDNICE 
9. Rasprava i donošenje zaključka o financijskoj pomoći za liječenje. 
 
C) Primanje na znanje zapisnika sa 2/2023 sjednice vijeća. 
Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je konstatirala da nije zaprimljena ni 
jedna  pismena primjedba na zapisnik sa 2/2023 sjednice Općinskog vijeća. 
Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je utvrdila da nema usmenih primjedbi 
na zapisnik. 
Zapisnik je primljen na znanje sukladno članku 88. Poslovnika Općinskog vijeća („Službeni 
glasnik“ Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19). 
 
D)    Usmeno izvješće načelnice o radu općine Bol od posljednje sjednice vijeća 
Načelnica je kazala da je Ured za graditeljstvo u lipnju potvrdio parcelacijski elaborat za POS 
stanove. Parcelacijski elaborat je istovremeno predan na katastar i projektantskom uredu na 
projektiranje.  
Načelnica je upoznala vijećnike da je isporučena javna rasvjeta za centar mjesta, no zbog 
sezone djelatnici Grabovog rata  su raspoređeni na ljetne poslove pa će pristupiti zamjeni 
stupova i rasvjetnih tijela nakon turističke sezone. 
Načelnica je kazala da je postavljena vanjska rasvjeta na igralištu Dječjeg vrtića. 
Podsjetila je vijećnike da je na prošloj sjednici vijeće dalo suglasnost na ulaganja u vrtić, kao 
dio dokumentacije za natječaj LAG-a. Natječaj je trenutno u tijeku. Radi se o ulaganju u 
opremanje dnevnog boravka, garderobe, kuhinje i praone vrtića. Ukupni iznos projekta je 
80.000 EUR, od čega maksimalno možemo dobiti potporu u visini 65.000 EUR. Ukoliko 
prođemo na ovom natječaju to bi bila prva dobivena sredstva od osnutka LAG-a Brač. 
Osim ovih planiranih ulaganja, angažiran je projektantski ured za idejno rješenje s ciljem 
daljnjih ulaganja u vrtić. 
Načelnica je izvijestila vijećnike da je montiran novi kino projektor, a da je stari  prodan 
putem  javnog natječaja. 
Također je kazala da je katastar je proveo geodetski elaborat kina i sada je napokon stanje u 
katastru stvarno stanje na terenu. Čestica je dobila novi broj i sad je potrebno sve uskladiti sa 
zemljišnikom. Zgrada je evidentirana kao Javna zgrada, a ne kao Kino, što širi mogućnosti 
aplikacije na natječaje. U postupku je ishođenje uporabne dozvole. 
Vezno uz  projektiranje interijera, čeka se ispitivanje hidrantske mreže, te se čekaju javni 
uvjeti Vodovoda Brač. 
Vezano uz uređenje Rudine i Studenca načelnica je kazala da su postavljeni završni detalji, 
klupe, završeno je hortikulturno uređenje, inox rampa na gornjem dijelu stepeništa, a u tijeku 
je postupak nabavke ograde na rampi. 
Načelnica je kazala kako radovi u Murvici još uvijek nisu gotovi. Čeka se Elektro priključak 
uređaja, a zatim i testiranje mreže o čemu će mještani biti obaviješteni kroz mjesec dana. 
Idejna rješenja uređenja Ulice Ante Radića i putevi Murvice su pri kraju. Još konzervatori 
moraju dati suglasnost što se očekuje do kraja ovog tjedna, a zatim će se zatražiti javnopravni 
uvjeti. Po dobivenim uvjetima, očekivani rok za predaju glavnih projekata je kraj rujna. 
Načelnica je izvijestila vijećnike da je prvi javni natječaj za uređenje Vukovarske ulice 
poništen s obzirom da je jedina ponuda koju smo dobili bila daleko iznad troškovnikom 
predviđene cijene, te da smo ga ponovili i dobili izvođača. 
Prošli tjedan je potpisan ugovor sa firmom Ufo Bianco u iznosu od 78.000,00 EUR sa 
uključenim PDV-om, a po završetku turističke sezone krenut ćemo u uređenje te ulice. Rok za 
završetak je sredina studenog, s obzirom da nam je želja da ulica bude uređena prije 
obilježavanja Dana Vukovara.  
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Načelnica je kazala da je po nalogu konzervatora, a prije parternog uređenja šematorija, nužno 
odraditi sondažna arheološka istraživanja. Stoga je raspisana javna nabava za te radove koje 
izvodi vrlo uzak krug firmi. Arheološka sonda trebala bi biti postavljena u smjeru sjever-jug, 
paralelno s pročeljem crkve, na udaljenosti od 2 m od pročelja. Dimenzije sonde bile bi 2 
metra širine i cca 1.80 m dubine. Ukoliko natječajem osiguramo izvođača, krenulo bi se sa 
radovima odmah po sezoni.  
Načelnica je upoznala vijećnike da su krajem lipnja djelatnici Geodetskog zavoda Rijeka 
odradili probno geodetsko snimanje stanja u prostoru u jednom dijelu Bola  kako bi dobili 
točne podatke izgrađenog dijela, namjenu i korištenje prostora i slično. 
Uskoro očekujemo analizu odnosno usporedbu sa našim bazama podataka, pa će se sukladno 
tome, odnosno ovisno o odstupanjima, odlučiti je li potrebno takva mjerenja izvršiti i u 
ostatku mjesta. 
Načelnica je kazala da smo uspjeli uknjižiti Općinu Bol na zemljište gdje je planiran novi 
DVD dom. Danas na sjednici se planira donošenje odluke o ukidanju prava građenja DVD-u i 
po provedbi te odluke u zemljišniku vlasništvo općine na toj nekretnini bi bilo čisto i bez 
ograničenja, te se općina može javiti na natječaje za EU fondove. 
Načelnica je izvijestila vijećnike da je krajem lipnja održan još jedan zajednički  sastanak sa 
predstavnicima Hrvatskih voda i Hrvatskih cesta vezano uz projekt bujičnog kanala Borak.  
Zaključak je da se treba doraditi projekt sa proračunom voda i sukladno tome bi svaki dionik 
snosio svoj udio u financiranju. S obzirom da postojeći projekt predviđa samo vraćanje 
prometnice u prijašnje stanje dogovoreno je da će Općina izraditi izvedbeni projekt uređenja 
prometnice, a Hrvatske ceste će preuzeti na sebe financiranje. 
Načelnica je kazala da je u prvih 6 mjeseci ostvareno je 134.641 noćenja što je 24% više nego 
lani. Taj rast je isključivo zahvaljujući hotelskim kapacitetima s obzirom da su hoteli otvorili 
ranije nego lani. U prvih 20 dana srpnja ukupni rezultati su gotovo identični lanjskom srpnju, 
oko indexa 100, međutim ostvaren je rast u hotelskim kapacitetima od skoro 11% i u 
kampovima 24%, dok je u privatnom smještaju ostvaren pad i u prvih 6 mjeseci, a tendencija 
pada se nastavlja i u srpnju. 
Načelnica je kazala da je potrebno analizirati zbog čega je došlo do toga. Istaknula je 
činjenicu da su u godinama korone turisti prednost davali privatnom smještaju i kućama za 
odmor, te da je prijašnjih nekoliko godina zbog takve potražnje gotovo izjednačena cijena u 
privatnom i hotelskom smještaju, što je bio svojevrsni presedan. 
Pad u privatnom smještaju osjeća se i kod vanpansionske potrošnje s obzirom da hoteli nude 
kompletnu uslugu i zadržavaju gosta unutar resorta pa se ugostitelji žale na 30-50%  prometa 
manje nego lani. 
Vezano uz izgradnju novog groblja načelnica je kazala da za drugu fazu groblja nismo dobili 
suglasnost Ministarstva na ID UPU-a, te je bilo potrebno napraviti određene izmjene i 
ponoviti javnu raspravu. Javna rasprava je netom održana i sada slijedi ponavljanje zahtjeva 
za suglasnost od Ministarstva.   
Što se tiče prve faze izgradnje parkirališta, načelnica je istaknula da već mjesecima čekamo 
izdavanje građevinske dozvole uz kompletno urednu dokumentaciju. Početkom godine bila  je 
sigurna da ćemo na jesen raditi prvu fazu, međutim to sada više nije izgledno. Istaknula je da 
Ured za graditeljstvo u Supetru je u velikim kadrovskim problemima te da je sve jednostavno 
stopirano ili se kreće puževim koracima. Projekti koji iziskuju građevinske dozvole u 
ovakvim je uvjetima nemoguće odraditi, i za nas, odnosno javne, ali i za privatne investicije. 
Načelnica je kazala kako je od 1. srpnja četvero policajaca  smješteno u Bolu u jednoj od 
kućica na Benačici  u vlasništvu Osnovne i Srednje škole.  Prehrana  je organizirana u 
Bluesun hotelima. Na koordinaciji čelnika bračkih općina dogovoreno je da smještaj i 
prehranu zajednički financiraju općine otoka Brača.  Osim u Bolu, od 1. srpnja do 15. rujna, 
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dodatnih 7 policajaca biti će smješteno u Supetru i Milni, što sveukupno čini 11 sezonskih 
policijskih djelatnika više. 
Načelnica je izvijestila vijećnike da su je predstavnici tvrtke Sunce hoteli obavijestili da su  
temeljem uknjižbe na temelju ovršne isprave, odnosno na temelju Nagodbe od 10. veljače 
2021. godine sklopljene između Sunce hotela d.d. i Republike Hrvatske uknjiženi na zgradu 
Gotičke kuće, odnosno zgradu u kojoj je knjižnica i Ured TZ-a. 
Oni žele regulirati odnose i predlažu zaključenje Ugovora o zakupu nekretnine. Za zakup 
traže 15,00 EUR/m2 što za 105 m2 knjižnice na godišnjoj razini iznosi 18.900,00 EUR, a za 
78 m2 TZ-a iznosi 14.040,00 EUR. 
 
E)    Vijećnička pitanja, prijedlozi i pohvale 
Tihomir Marinković je pitao da li općina vodi pregovore sa tvrtkom Zlatni rat o kupnji 
Gotičke kuće. 
Načelnica je kazala da je pokušala pregovarati o kupnji Gotičke kuće, ali da se predstavnici 
tvrtke Zlatni rat odbili tu mogućnost. Istaknula je da su u tijeku pregovori o kupnji objekta u 
kojem se nalazi prodavaonica Studenac kod Dječjeg vrtića. 
Tihomir Marinković je pitao je li istinita informacija da se reducira projekt izgradnje nove 
luke, odnosno da Lučka uprava planira gradnju samo I. faze, dok se odustalo od realizacije II. 
faze projekta (produženja lukobrana na Velom mostu i kod benzinske postaje). 
Načelnica je potvrdila te navode, ali je istaknula da je općina ishodila lokacijske dozvole za 
obje faze izgradnje luke, ali da je Lučka uprava zatražila građevinsku dozvolu samo za I. fazu. 
Tihomir Marinković je pitao zbog čega se odustalo od ideje da Općina Bol ili Grabov rat budu 
investitori izgradnje popratnih sadržaja u budućoj luci otvorenoj za javni promet (restoran, 
WC i dr.). 
Načelnica je kazala da nije upoznata sa tim planovima te da o njima nije nikada i nije 
razgovarala sa predstavnicima Lučke uprave.  Smatra da Općine Bol nema ekonomski interes 
za ulaganje na lučkom području, jer bi i onako taj prostor kasnije trebalo prepustit na 
upravljanje privatnim investitorima. 
Ante Selak je pohvalio odluku općine da se postave zaštitne plutače na punti Zlatnog rata, te 
postavljanje staze za invalide. Također smatra da bi bilo dobro da se određeni broj suncobrana 
i ležaljki da invalidima na besplatno korištenje. 
Ante Selak je kao negativnost naveo ponovno „oživljavanje“ parkinga u zaštićenom 
krajobrazu Zlatnog rata. Također je kazao da bi trebalo uspostaviti stalno vatrogasno 
dežurstvo na području plaže Zlatni rat. 
Ante Selak je pitao direktora KJP Grabov rat zbog čega nije realizirana naplata parkirališnih 
mjesta sa sjeverne strane ulice Hrvatskih domobrana, sukladno odluci općinskog vijeća. 
Siniša Soljačić je kazao da će se iduće godine početi sa naplatom na toj lokaciji. Kazao je da 
je odluka donesena relativno kasno te da već nije imao vremena i raspoloživih radnika da se 
odluka vijeća i provede. 
Ante Selak je pitao kakvi su poslovni rezultati tvrtke Grabov rat u prvih šest mjeseci. 
Siniša Soljačić je kazao da su rezultati u ugostiteljstvu do sada oko 20 % slabiji nego lani, da 
su  prihodi od suncobrana i ležaljki oko 15 % slabiji nego lani, ali da su neki segmenti i do 
100% bolji nego lani, osobito prihodi od vezova u luci. Kazao je da se i ostali prihodi dižu na 
lanjske brojke, te da se nada da će do kraja sezone ukupni rezultati biti bolji nego lani. 
Tihomir Marinković je pitao direktora Soljačića je li istinita informacija da je jednog 
zaposlenika koji je naputio tvrtku (Antu Selaka) zamijenilo pet novih djelatnika. 
Siniša Soljačić je rekao da ta informacija nije točna, ali da nije normalno da jedna osoba 
obavlja poslove voditelja plaže, informatičara, referenta za nabavu i sl.  
Ante Selak je kazao da je on, dok je bio zaposlenik KJP Grabov rat, tražio dodatne radnike 
kao zamjenu i za rad na info pultu, ali da za njegove prijedloge nije bilo razumijevanja. 
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Tihomir Marinković je kazao da je direktor sam sebe demantirao, te da je jasno da je zaposlio 
četvoro ljudi umjesto Ante Selaka. 
Ante Selak je pitao kada će se nabaviti novi štandovi na početku šetnice. 
Načelnica je kazala da je pri kraju izrada Idejnog rješenja i troškovnika, te da se nada da će se 
kiosci uspjeti nabaviti do početka iduće turističke sezone. 
Ante Selak je pitao kada se planira izgradnja nogostupa uz županijsku i državnu cestu do  
hotelskog naselja. 
Načelnica je kazala da je općina financirala izradu projektne dokumentacije tih nogostupa, te 
da je zatražila lokacijsku dozvolu za iste. Naglasila je da će sam projekt, nakon ishođenje 
Lokacijske  i Građevinske dozvole, realizirati Državne odnosno županijske ceste jer se 
planirani nogostupi nalaze  na cestama višeg ranga. 
Ante Selak je pitao ima li kakvih novosti vezano uz realizaciju ideje izgradnje škole na 
Poljani. 
Načelnica je kazala da je zbog neriješenih imovinskopravnih odnosa  ta ideja daleko od 
realizacije. 
Ante Selak je pitao ima li kakvih pomaka u izvlačenju sredstava iz EU fondova, naročito sada 
kada je na tim poslovima angažirana tvrtka Aktiva iz Supetra. 
Načelnica je kazala da se uskoro očekuje natječaj za ulaganje u infrastrukturu jadranskih 
otoka te da će općina Bol prijaviti svoje projekte na taj na natječaj. Planira se prijava projekta 
izgradnje DVD doma te projekta uređenja interijera kina. 
Ante Selak je pitao je su li riješeni imovinskopravni problemi zgrade Dva ferala. 
Načelnika je kazala da je veliki dio zgrade uknjižen kao vlasništvo općine Bol, ali da je jedan 
mali dio uknjižen kao vlasništvo obitelji Kraljević. Općina planira otkup tog dijela i u tu svrhu 
je angažiran sudski vještak za procjenu vrijednosti tog dijela zgrade. 
Ante Selak je pitao kada se planira zapošljavanje novog komunalnog redara. 
Načelnica je kazala da je još u tijeku radno pravni spor sa bivšim komunalnim redarom, ali da 
uskoro očekujemo njegovo pravomoćno okončanje. Nakon toga, najvjerojatnije nakon ove 
turističke sezone će se raspisati natječaj za zapošljavanje novog komunalnog redara. 
 
DNEVNI RED: 
 
POD 1) 
Nataša Paleka Jakšić je upoznala nazočne sa prijedlogom odluke o dodjeli javnih priznanja 
općine Bol za 2023. godinu, koju je općinskom vijeću uputio Odbor za dodjelu javnih 
priznanja. 
Članovi Odbora za dodjelu javnih priznanja su na svojoj sjednici utvrdili da su u otvorenom 
roku zaprimljeno prijedloga prijedloga za davanje javnih priznanja općine Bol za 2023. 
godinu. 
- Zaprimljen je prijedlog za dodjelu nagrade općine Bol za životno djelo pokojnom Anti 
Radiću za cjelokupno postignuće tijekom svog radnog vijeka za izuzetan doprinos razvitku i 
ugledu općine Bol. 
- Zaprimljen je prijedlog za davanje Grba općine Bol za izuzetne rezultate od interesa za 
općinu Bol iz područja kulture i kulturne baštine gospodinu Jakovu Karmeliću. 
- Zaprimljen je prijedlog za davanje kolektivnog  javnog priznanja općine Bol Grb općine Bol 
Udruzi bolskih branitelja iz Domovinskog rata za izuzetne zasluge od interesa za općinu Bol u 
području njegovanja sjećanja na obranu Republike Hrvatske od velikosrpske agresije. 
- Zaprimljen je prijedlog za davanje Grba općine Bol za izuzetne rezultate od interesa za 
općinu Bol iz područja kulture i zaštite i obnove kulturne baštine gospodinu Boži Nejašmiću. 
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- Zaprimljen je prijedlog za pojedinačno  javno priznanje Godišnja nagrada općine Bol za 
2023. godinu Ianu Aniću za izuzetne rezultate značajne za razvitak i ugled općine Bol u 
području športa. 
 
- Članovi Odbora su predložili općinskom vijeću dodjelu Nagrade općine Bol za životno djelo  
pokojnom Anti Radiću za cjelokupno postignuće tijekom svog radnog vijeka za izuzetan 
doprinos razvitku i ugledu općine Bol. 
U obrazloženju se navodi da se Antun Radić rodio 1855. godine a umro 1940. godine. 
Kao inteligentan mladić dobio je stipendiju od svog strica Ivulića da može studirati 
arhitekturu u Beču. 
U Beču se povezao sa studentima iz drugih slavenskih zemalja koji su težili oslobođenju 
svojih zemalja od tuđinske vlasti. 
Kad je to doznao njegov stric, koji je bio autonomaš, ukinuo mu je stipendiju, te se Antun 
Radić vratio na Bol kao nezavršeni student arhitekture. 
Srećom, na Bolu su 1883. godine na izborima pobijedili narodnjaci, te je Antun Radić te 
godine zaposlen kao općinski tajnik, jer je bio dobar i vješt hrvatskom jeziku, koji se javno 
zalagao da se po crkvama, u javnim službama i svuda pjeva i govori narodnim jezikom. 
Već 1884. godine je izgrađena Loža koja dominira u centru mjesta i Bolu daje repoznatljivost, 
a sve prema ideji i nacrtu gospodina Radića. 
1885. godine općina je na Studencu ogradila izvor vode na kojem su Boljani crpili vodu sve 
do pedesetih godina prošlog stoljeća. 
1890. godine, u vrijeme dok je gospodin Radić radio u općini Bol, uspostavljena je dnevna 
parabrodska pruga koja je Bol povezivala sa Jelsom, Supetrom, Postirima i Splitom. 
Dva puta tjedno pristajao je parabrod na relaciji Korčula-Trst-Korčula, a jednom tjedno 
pristajao je u bolsku luku parabrod Hvar koji je održavao liniju od Splita do Metkovića. Ta 
povezanost Bola je doprinijela da obitelj Mardešić 1902. godine u Bolu napravi tvornicu za 
preradu ribe koja se izvozila do Italije i Austrije. 
Godine 1897. na rivi je, po nacrtu gospodina Radića, izgrađena kuća obitelji Niseteo, u kojoj 
je bila prva bolska čitaonica. 
Godine 1902. na Rudini je izgrađena velebna zgrada u čijem je donjem dijelu napravljen 
vinarski podrum, a na katu mjesna škola. Uz prostorije škole bio je stan za učitelje i općinski 
ured. 
Za svo ovo vrijeme gospodin Ante Radić je bio najprije općinski tajnik, a kasnije, do 
umirovljenja općinski načelnik. Bavio se i „visokom“ politikom te se u vrijeme Narodnog 
preporoda bori protiv autonomaštva i zalaže se za pripojenje Dalmacije matici zemlji. 
Uz Tomu Didolića iz Selaca i kapetana Niku Dubokovića iz Jelse, Ante Radić je činio jezgru 
narodnog preporoda na srednje-dalmatinskim otocima. Pokojni Ante Radić bio je zastupnik 
Brača, Hvara i Visa u Dalmatinskom saboru, a potom i predsjednik Zemaljskog odbora 
Kraljevine Dalmacije.  
Na ovim funkcijama je bio u poziciji da svojim utjecajem i poznanstvima osigura državna 
sredstva za razvoj Bola. 
Tako je 1911. godine, dok je Ante Radić bio narodni zastupnik, završena cesta Bol-Gornji 
Humac. Bila je to najskuplja cesta koja se u to vrijeme gradila u Dalmaciji, a Ante Radić je 
najzaslužniji što je cesta od centra Bola krenula prema zapadu, te je na taj način proširen i 
uređen zapadni dio rive od škole do Benačice.  
1914. godine prema projektu Ante Radića napravljena je zgrada Hrvatske Čitaonice, današnji 
Dom kulture. 
Iz zdravstvenih razloga Dominikanci su oko 1930. godine nudili svoje zemljište na predjelu 
Potočina za izgradnju novog groblja, međutim tome se suprotstavio Ante Radić uz 
obrazloženje da su Potočine mjesto gdje se Bol jednog dana može širiti. Danas su tamo 
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izgrađeni hoteli. Ante Radić nije u to vrijeme mogao vidjeti hotelske komplekse i teniski 
centar na Potočine, ali je znao sačuvati taj prostor za današnje generacije. Njegov doprinos 
razvoju turizma je konkretan, jer su prvi turisti koji su dolazili u Bol odsjedali na katu 
„Kavalkina“, tj. u kući Ante Radića.  
 Kada je 1940. godine Ante Radić umro, pogrebna povorka se zaustavila na Studencu, kod 
Doma kulture i kod Lože, a na sva tri mjesta su govornici završavali govor riječima „I ovo si 
ti napravio, ovo je tvoje djelo“  
U obrazloženju se ističe da bez djela pokojnog Ante Radića Bol ne bi bio kakav je danas, 
kakvog baštinimo i sa kakvim se ponosimo.  
 
- Članovi Odbora su predložili općinskom vijeću dodjelu javnog priznanja Grb općine Bol 
gospodinu Jakovu Karmeliću za izuzetne rezultate od interesa za općinu Bol u području 
kulture i kulturne baštine. 
U obrazloženju se navodi da je Jakov Karmelić rođen 3. prosinca 1961. u Supetru.  

U Bolu na otoku Braču provodi djetinjstvo i pohađa osnovnu školu. Srednju pomorsku školu 

završio je u Bakru 1980. godine.  

Na brodovima riječke Jugolinije plovi do 1988. godine. Potom radi u upravi brodara na 

raznim komercijalnim dužnostima, od referenta do direktora profitnog centra. U razdoblju od 

1990. do 1991. godine boravi na šestomjesečnom stručnom usavršavanju u New Yorku.  

Diplomirao je na Pomorskom fakultetu u Rijeci i položio ispit za kapetana duge plovidbe. 

Godine 2014. na istom fakultetu stekao je akademski stupanj doktora znanosti iz znanstvenog 

područja tehničkih znanosti, polje tehnologija prometa i transport. Dugogodišnji je vanjski 

suradnik na Pomorskom fakultetu, gdje je izabran u naslovno znanstveno-nastavno zvanje 

docent i predaje kolegij Međunarodno pomorsko poslovanje. 

Za svoj rad dobio je više javnih priznanja a Odličje Viteza Nacionalnog reda za zasluge 

(Chevalier de l'Ordre National du Mérite) Francuske Republike, u ime Predsjednika 

Republike Francuske dodijelio mu je francuski Veleposlanik u Republici Hrvatskoj 2022. 

godine. 

Jakov Karmelić dugi niz godina tijekom svojih ljetnih godišnjih odmora, koje provodi s 

obitelji u roditeljskoj kući u Bolu, u okviru programa Bolsko lito održava javna 

popularizacijska predavanja na teme iz bolske kulturne baštine naslovljena Bolske striške. 

Zadnje dvije godine u suradnji s općinom radi na Projektu valorizacije bolske ribarske 

baštine. 

Godine 2019. u su-uredništvu s Jadrankom Nejašmić uredio je monografiju Frano Radić – 

život i djelo, u izdanju Naklade Bošković i Općinske knjižnice Hrvatska čitaonica Bol. 

Godine 2022. objavio je knjigu Volim Bol – Bolske striške, u izdanju Općinske knjižnice 

Hrvatska čitaonica Bol. U ovoj knjizi prikupljena je i sistematizirana građa o bolskom 

prirodnom i kulturnom krajoliku te povijesnoj, kulturnoj, sakralnoj i graditeljskoj baštini, te o 

znamenitim Boljanima i nekim bolskim obiteljima koje su zadužile lokalnu povijest. Knjiga 

obiluje poznatim i manje poznatim pojedinostima iz bolske povijesti, a od zaborava je zaštitila 

mnoge bolske intelektualce, kapetane, redikule i ljubavnike. 

Posebna vrijednost ove knjige što je u njoj sistematizirana bibliografija knjiga i objavljenih 

članaka o Bolu, te može poslužiti za izradu brojnih vođenih turističkih tura kroz Bol.  
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Prema ocjenama poznavatelja bolske povijesti ovo je do sada najkompletnija i najstručnija 

knjiga o Bolu. U obrazloženju se ističe da se kroz sve stranice knjige  provlači Jakijeva strast i  

ljubav prema rodnom mjestu. 

 

- Članovi Odbora su predložili općinskom vijeću dodjelu kolektivnog  javnog priznanja Grb 
općine Bol Udruzi bolskih branitelja iz Domovinskog rata za izuzetne zasluge od interesa za 
općinu Bol u području njegovanja sjećanja na obranu Republike Hrvatske od velikosrpske 
agresije. 
U obrazloženju se navodi da su počeci samoorganiziranja obrambenih snaga u tadašnjoj 
Mjesnoj zajednici Bol datiraju odmah nakon uspostave višestranačja u Republici Hrvatskoj i 
proglašenja HDZ-a strankom opasnih namjera. Tadašnji članovi stranke organiziraju 
prikupljanje novca za kupnju oružja i prikupljaju postojeće naoružanje sa kojim vrše obuku 
dragovoljaca za slučaj ugroze Bola od strane tzv. JNA.  
Od prikupljenog novca je već 4. studenog 1991. godine nabavljeno osam automatskih pušaka 
koje su podijeljene osobama koje su uplatili novac. Tada su nabavljene i dvije poluautomatske 
puške.  
Jedinica Narodne zaštite Mjesne zajednice Bol osnovana je odlukom izvršnog savjeta Mjesne 
zajednice dana 06. srpnja 1991., te je djelovala do ukidanja 01. srpnja 1992. godine.   
U vremenu od 24. kolovoza 1991. do 01. ožujka 1992. djelovao je Krizni stožer Mjesne 
zajednice Bol koji je vodio kompletnu politiku mjesta u ratnim uvjetima.  
Članovi Jedinice narodne zaštite zajedno sa članovima Lovačkog društva Bol su vršili straže u 
Podbarju i na Grabovom ratu. 
Jedinica se je tijekom vremena naoružavala, te su nabavljeni pištolji i puške M 48. 
Nakon ukidanja Jedinice narodne zaštite većina njenih članova je angažirana u Mornarički 
odred mješovitog pješaštva Brač. U obrani Domovine Hrvatske bilo je angažirano ukupno 
127 Boljana. 
MOMP Brač, popularno nazvani Bročki Brovi, nakon ratne obuke koja je provedena u Milni, 
su dobili zapovijed o odlasku na prvu borbenu liniju sjeverno od Zadra. 
To je bilo u vrijeme nakon akcije Maslenica gdje su Bračani, a među njima su bili najbrojniji 
Boljani, bili raspoređeni u okolici Novigrada u razdoblju od 21. lipnja do 21. kolovoza 1993. 
godine, te na vrhovima Velebita u razdoblju od 16. listopada do 25. prosinca 1993. godine. 
Ove godine se navršava 30 godina od odlaska velike grupe bolskih branitelja na prve borbene 
crte.  
Bročki brovi su još bili raspoređeni južno od Dubrovnika, na granici sa Crnom Gorom, sve do 
Prevlake u razdoblju od 05. ožujka do 08. srpnja 1995. godine.  
Svo to vrijeme u MOMP-u Brač su brojčano bili najzastupljeniji Boljani, gdje su obnašali 
najviše zapovjedne dužnosti.  
U obrazloženju se također navodi da je u zadnje vrijeme predsjedništvo Udruge bolskih 
branitelja iz Domovinskog rata angažirano na njegovanju sjećanja na ratni put članova 
udruge, svake godine se spominju umrlih bolskih branitelja, a živi branitelji mogu sudjelovati 
u uređenju maslinika na Velom poju. 
 
- Članovi Odbora su predložili općinskom vijeću dodjelu Pojedinačno  javno priznanje 
Godišnja nagrada općine Bol za 2023. godinu Ianu Aniću za izuzetne rezultate značajne za 
razvitak i ugled općine Bol u području športa.  
Ian Anić je rođen 30. siječnja 2007. godine. Djetinjstvo je proveo na Bolu gdje je završio 
Osnovnu školu, a danas pohađa Srednju tehničku školu u Splitu. 
Sportom se počeo baviti u jedriličarskom klubu Jidro iz Bola, zatim u jedriličarskom klubu 
Podstrana, a danas trenira u vrhunskom jedriličarskom klubu Labud u Splitu. 
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Višestruki je prvak Hrvatske u slalomu i Foilu u svom uzrastu, sa 13. godina prvi put postaje 
prvak Hrvatske, a 2021. godine postaje prvak Europe u kategoriji natjecatelja do 15 godina. 
Ova godina mu je posebno uspješna: na prvenstvu Hrvatske za 2023. godinu osvaja 1. mjesto 
u kategoriji natjecatelja do 17 godina, te postaje prvak Europe za disciplinu IQ Foil također u 
kategoriji natjecatelja do 17 godina. 
Ianu Aniću je sport sastavni dio života. Redovni treninzi, zdrave životne navike, razvoj 
tjelesnih, intelektualnih i moralni vrijednosti kod njega su doveli do vrhunskih sportskih 
rezultata. U obrazloženju se također ističe da Ian Anić ima šanse da postane hrvatski 
olimpijski kandidat i da u budućnosti ostvaruje još bolje rezultate, što će sigurno rezultirati i 
novim nagradama općine Bol. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluke o dodjeli javnih priznanja općine Bol za 2023. 
godinu i to Grb Općine Bol gospodinu Jakovu Karmeliću i  Udruzi bolskih branitelja iz 
Domovinskog rata, Nagrade za životno djelo pok. Antunu Radiću, te Godišnje nagrade općine 
Bol za 2023. godinu Ianu Aniću, a iste će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 2) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić  je upoznala nazočne sa prijedlogom odluke o 
ukidanju prava građenja Vatrogasnog doma na čest. zemlj. 574/3 k.o. Bol. 
Predloženom odlukom Općina Bol, kao osnivač prava građenja na nekretnini čest. zem. 
574/3, k.o. Bol i DVD BOL, kao nositelj prava građenja, sporazumno raskidaju Ugovor o 
osnivanju prava građenja od 21. srpnja 2004. godine. 
Sporazumnim raskidom Ugovora o osnivanju prava građenja, Općina Bol i DVD Bol nemaju 
nikakvih međusobnih potraživanja s osnova predmetnog Ugovora. 
Prava i obveze između osnivača prava građenja Općine Bol, i nositelja prava građenja DVD-a 
Bol regulirat će se ugovorom, za čije se sklapanje ovlašćuje zakonska zastupnica Općine Bol 
načelnica Katarina Marčić.  
Provedbom ove odluke Općina Bol će postati nositelj Građevinske dozvole i investitor 
izgradnje novog Vatrogasnog doma na Bolu, te će se putem EU fondova pokušati ishoditi 
sredstva za realizaciju ovog projekta. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO prihvatili predloženu odluku o ukidanju prava građenja, a 
odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 3) 
Nataša Paleka Jakšić je vijećnike upoznala sa ponudom Julija Kiša kojom on sukladno 
pozitivnim zakonskim odredbama Općini Bol nudi pravo prvokupa kulturnog dobra. 
Julije Kiš, nudi korištenje prava prvokupa nekretnine u Bolu, na adresi Novi put 18, koja se 
sastoji od stana na prvom katu zgrade s zapadne strane, veličine 40 m2, izgrađenog na čest. 
zgr. 18/3, Z.U. 2847, k.o. Bol, po kupoprodajnoj cijeni od 100.000,00 EUR-a (slovima: sto 
tisuća eura). 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o neprihvaćanju ponude Julija Kiša za 
korištenje prava prvokupa,  a odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 4) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje odluke kojom Vijeće 
općine Bol dozvoljava postavljanje spomenika maksimalne tlocrtne površine 12 m2 i visine 
do 4 m od razine okolnog tla bez građevinske dozvole i glavnog projekta, na javnoj površini 
na početku šetnice Put Zlatnog rata. 
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Spomenik se postavlja povodom 100 godišnjice organiziranog turizma na Bolu.  
Autor Spomenika je Ivica Jakšić Čokrić Puko. 
Na prošloj sjednici vijećnici su zatražili mišljenje struke o vrijednosti ponuđenog prijedloga 
spomenika. 
Zbog toga je zatraženo mišljenje poznatog hrvatskog umjetnika red. prof. art Dalibora 
Stošića, koji se pozitivno očitovao o vrijednosti ovog prijedloga spomenika, te je podržao 
realizaciju i postavljanje ove skulpture. 
Istaknuo je da je najvažnije za rasnog umjetnika njegova autentičnost i dosljednost. 
Nadalje, kazao je da je Ivica Jakšić Čokrić Puko u svojoj dugogodišnjoj karijeri mnogo puta, 
dokazao i jedno i drugo, pa tako i u ovoj najnovijoj skulpturi, materijalom, formom i 
simbolikom, ne samo da sublimira svoju spontanost i originalnost nego pokazuje svu svoju 
empatiju i brigu za buduće generacije i za svoje rodno mjesto Bol. 
Zdravko Bartulović je kazao da za njega lokacija nije prihvatljiva jer prostor  na početku 
šetnice treba biti otvoren radi bolje protočnosti ljudi. Osim toga konačnim uređenjem naše 
rive i luke početak šetnice će biti na mjestu današnje Benzinske postaje. 
Ivan Cvitović je iznio mišljenje da na toj lokaciji ne treba postavljati nikakav spomenik, te da 
šetnica treba biti otvorena, odnosno da ljude ne treba zaustavljati spomenikom. 
Tihomir Marinković je pitao kolika je vrijednost spomenika, odnosno tko će platiti taj 
spomenik. 
Načelnica je kazala da je vrijednost spomenika oko 100.000,00 kuna, te da bi ga platila TZO 
Bol. 
Tihomir Marinković je kazao da je umjetnik dužnik prema jednoj javnoj ustanovi na Bolu, te 
da taj dug iznosi oko 100.000,00 kuna. 
Načelnica je kazala da je ne interesiraju ničije osobne financije, te da je to irelevantno za 
postavljanje spomenika. 
Ante Selak je kazao da se o lokaciji spomenika mogao prethodno konzultirati i Odbor za 
prostorno planiranje. 
 
Vijećnici nisu prihvatili predloženu odluku o postavljanju spomenika u povodu 100- 
godišnjice organiziranog turizma na Bolu (4 ZA, 3 PROTIV, 1 SUZDRŽAN). 
 
POD 5) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje odluke o izmjeni 
koeficijenta za plaću administrativnog tajnika (djelatnica na novoj katastarskoj izmjeri). 
Predloženom odlukom se mijenja koeficijent za radno mjesto referent – administrativni tajnik 
(djelatnica na novoj katastarskoj izmjeri) sa dosadašnjih 1,4 na 2,00. 
Predsjednica vijeća je kazala da se time nastoji izjednačiti plaća ove djelatnice sa plaćama 
ostalih tajnica - zapisničarka koji rade na općinskim sudovima. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o izmjeni koeficijenta za plaću 
administrativnog tajnika,  a odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 6) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike s zamolbom bolskog župnika 
fr. Mihaela Maria Tolja koji od općinskog vijeća traži financijsku pomoć za obnovu krova 
župne crkve na Bolu. 
Predloženom odlukom Općina Bol bi isplatila jednokratnu novčanu pomoć za financiranje 
projekta obnove krova župne crkve Gospe od Karmela u maksimalnom iznosu od 40.000,00 
eura prema dostavljenim računima odnosno prema stvarnim troškovima. Sredstva bi se 
isplatila iz Proračuna općine Bol sa stavke tekuće rezerve.  
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Tihomir Marinković je predložio da se u proračunu za iduću godinu planiraju sredstava za 
financiranje popločenje poda crkve u Murvici. Istaknuo je da su mu mještani Murvice ukazali 
na problem neadekvatnog stanja crkve te da im je potrebna financijska pomoć općine za 
uređenje iste. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO odluku o donaciji za obnovu krova župne crkve u Bolu, a 
odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 7) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike s zamolbom Ive Baković, 
člana Vijeća roditelja OŠ Bol, koja traži financijsku pomoć za Osnovnu školu kako bi se 
realizirao projekt uređenja interijera škole za potrebe uvođenje jutarnje smjene za sve učenike.  
Predloženom odlukom Općina Bol bi isplatila jednokratnu novčanu pomoć za financiranje 
projekta uređenja interijera Osnovne škole Bol za potrebe uvođenje jutarnje smjene za sve 
učenike u iznosu od maksimalno 37.000,00 eura prema dostavljenim računima odnosno 
prema stvarnim troškovima. Sredstva isplatiti iz Proračuna općine Bol sa stavke tekuće 
rezerve. 
 
Vijećnici su sa  glasova ZA i  SUZDRŽANIM glasom  prihvatili odluku o donaciji za 
uređenje interijera Osnovne škole Bol, a odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine 
Bol. 
 
POD 8) 
Dr. sc. Nediljko Matić je općinskom vijeću Općine Bol uputio zahtjev za promjenu GUP-a za 
Općinu Bol na lokaciji Bol-Podbarje. 
U svome obraćanju vijećnicima je obrazložio svoj zahtjev. 
Istaknuo je da je Zaklada Hrvatsko zajedništvo vlasnik zemljišta na zanimljivoj lokaciji na 
Bolu. Predlaže urbanizaciju tog zemljišta, čime bi se ostvarila mogućnost budućeg razvoja i 
revitalizacije kulturnog turizma. Inicijalna ideja i cilj projekta je izgradnja edukacijsko-
istraživačkog i kulturnog centra na otoku Braču u Bolu, posvećenog Marku Maruliću i čitanju 
kao jednoj od najsloženijih ljudskih funkcija. 
Prema prijedlogu g. Matića Centar bi se sastojao od: 

1. Biblioteke Cente sa nešto više od 20.000 naslova knjiga čija se vrijednost procjenjuje 
na oko 300.000,00 €. 

2. Prostori za predavanja, edukaciju, razne radionice i sl. 
3. Prostor za Narodnu knjižnicu Bol (oko 200 m2). 
4. Muzej Marka Marulića. 
5. Prostor za smještaj sudionika raznih manifestacija. 

 
G. Matić je istaknuo kako bi Centar prije svega služio za razvoj raznih kulturnih i 
edukacijskih sadržaja koji su vezani za kulturu Europske zajednice i fenomen čitanja. 
Također je istaknuo da bi se izgradnja Centra financirala iz donacija i iz EU fondova. 
 G. Matić je vijećnicima predočio i Idejno rješenje centra. 
 
Vijećnici su primili na znanje izlaganje g. Matića. 
Kao problem je istaknuto da je predložena lokacija izvan građevinskog dijela naselja, te da ni 
županijskim planom nije predviđena za izgradnju takvih objekata.  
 
Vijećnik Tihomir Marinković je napustio sjednicu vijeća u 20.15 sati. 
Predsjednica vijeća je utvrdila kvorum, prisutno je 7 vijećnika. 
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Nakon toga je otpočeo zatvoreni dio sjednice. 
 
Potpuni tijek sjednice nalazi se na tonskom zapisu, koji se sukladno članku 89. Poslovnika 
Općine Bol (“Službeni glasnik” Općine Bol br. 05/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19) čuva u uredu  
Jedinstvenog upravnog odjela Općine Bol. 
 
Otvoreni dio sjednice je završio u 20.15 sati 
 
Zapisnik sastavila: Svjetlana Baković  
 
 

Predsjednica vijeća: 
 

Nataša Paleka Jakšić 


